
PROTOKÓŁ Nr LXI/2010 
LXI sesji Rady Miasta Dęblin 

z dnia 30 marca 2010 r. 
 

Miejsce posiedzenia - sala konferencyjna Nr 1 Ratusza Miasta. 

Czas trwania sesji - godz. 9
00

- 12
45

. 

Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. 

W sesji uczestniczyło - 14radnych. Nieobecny - Ryszard Karpiński.  

 

Ad. pkt 1. 
Otwarcie sesji. 
 
Sesję otworzył i obradom przewodniczył Pan Henryk Wiejak  - Wiceprzewodniczący Rady 

Miasta, który przywitał zebranych. Listy obecności: radnych, przewodniczących zarządów 

osiedlowych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki do protokółu.  

W sesji uczestniczyło 14 radnych, na ustawowy skład Rady - 15 radnych, co stanowi niezbędne 

quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Ad. pkt 2. 
Przedstawienie porządku obrad. 
 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował, że do porządku sesji, który otrzymali radni 

wprowadza autopoprawkę poprzez dodanie punktów:  

− 6f - z projektem uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat; 

− 6g - z projektem uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze bezprzetargowej przy 

ul. PCK w Dęblinie; 

− 6h - z projektem uchwały w sprawie uchwalenia " Programu współpracy Miasta Dęblin  

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego na rok 2010". 

Następnie przedstawił porządek obrad LXI sesji Rady Miasta: 

 
1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między sesjami. 

4. Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 

5. Omówienie stanu bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej w mieście Dęblin w 2009 roku. 

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Dęblin na 2010 rok; 

b) wyrażenia zgody na realizację projektu "Dobry start - program rozwojowy dla uczniów 

Zespołu Szkół Nr 4 w Dęblinie " współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 

Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki; 

c) przejęcia zadań z zakresu administracji rządowej; 

d) wyłączenia z Zespołu Szkół Nr 4 w Dęblinie Miejskiego Przedszkola Nr 4 w Dęblinie; 

e) określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  

i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi; 

f) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas 

oznaczony do 3 lat; 

g) sprzedaży nieruchomości w drodze bezprzetargowej przy ul. PCK w Dęblinie; 
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h) uchwalenia " Programu współpracy Miasta Dęblin z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2010". 

7. Wolne wnioski. 

8. Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 

9. Zatwierdzenie protokołu z LX sesji Rady Miasta. 

10. Zamknięcie sesji. 

 

Ad. pkt 3. 
Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między 
sesjami. 
 
Wiceprzewodniczący Rady - Henryk Wiejak poinformował, że Przewodniczący Rady - Ryszard 

Karpiński nieobecny na posiedzeniu sesji, nie przekazał informacji o swojej pracy w okresie 

między sesjami, dlatego też nie zostanie ona przedstawiona. 

 

Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk przedłożył informację o swojej pracy w okresie  

od 05.03.2010 r. do 30.03.2010 r. 
 

W omawianym okresie przygotowane zostały materiały na dzisiejszą sesję Rady Miasta,  

w tym informacja na temat bezpieczeństwa publicznego oraz projekty uchwał, a ponadto: 

• 10 marca – uczestniczył w spotkaniu z Zarządem Związku Nauczycielstwa Polskiego, 

dotyczyło remontów schodów do siedziby ZNP; 

• 11 marca – odbyło się spotkanie w sprawie projektu rewitalizacji miasta; w spotkaniu 

uczestniczył kanclerz Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych; podjęta została decyzja  

o wspólnym przygotowaniu projektu; oprócz centrum miasta w projekt włączone zostałyby 

prace na terenie zespołu pałacowo-parkowego (dałoby to dodatkowe punkty), liderem projektu 

byłoby miasto. Niestety kolejny już raz został odroczony nabór wniosków na te projekty; 

• 15 marca – brał udział w otwarciu wystawy fotograficznej na temat pałacu Zamojskich  

w Kozłówce; 

• 16 marca – uczestniczył w spotkaniu z Komendantem Powiatowym Państwowej Straży 

Pożarnej w sprawie przedłużenia terminu wykonania prac w Specjalnym Ośrodku Szkolno-

Wychowawczym, tak aby można było skorzystać z dotacji Ministerstwa Edukacji Narodowej; 

• 19 marca – brał udział w posiedzeniu Komisji Samorządu i Porządku Publicznego  

na temat bezpieczeństwa publicznego; 

• 19 marca – odbyło się spotkanie z szefem Rejonowy Zarząd Infrastruktury w Lublinie  

w sprawie przekazania nieruchomości na terenie Dęblina; 

• 24 marca – odbyła się narada z dyrektorami placówek oświatowych; 

• 24 marca - brał udział w walnym zebraniu Dęblińskiego Stowarzyszenia Gospodarczego. 

Odbyły się wybory uzupełniające do Zarządu Stowarzyszenia – prezesem została Pani Anna 

Lipnicka; 

• 25 marca – odbyło się uroczyste otwarcie kompleksu boisk zbudowanych w ramach programu 

„Moje boisko Orlik 2012” 

• Odbyły się dwa kolejne spotkania w sprawie organizacji Dni Dęblina i obchodów 85-lecia 

Szkoły Orląt (10 i 18 marca). Podpisane zostało porozumienie miedzy Miastem oraz Wyższą 
Szkołą Oficerską Sił Powietrznych i 4 Skrzydłem Lotnictwa Szkolnego; zadeklarowana została 

na organizację uroczystości kwota do 100 tys. zł ze strony miasta. 

• Przygotowane zostało sprawozdanie z wykonania budżetu za 2009 r. W dniu 18 marca podpisał 

zarządzenie zatwierdzające sprawozdanie. Sprawozdanie zostało przekazane do Regionalnej 

Izby Obrachunkowej oraz Przewodniczącemu rady Miasta. W dniu 29 marca sprawozdanie 

zostało omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji Rady Miasta. 
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Na zakończenie Burmistrz poinformował, odpowiadając na pytania mieszkańców dotyczące 

złożenia kostki z rozbiórki chodników ul. Warszawskiej, że została ona zabrana na bazę 
materiałową Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, ponieważ jest jej własnością. Mimo 

wystąpień Urzędu o przekazanie - Miasto nie otrzymało tej kostki. 

 

Ad. pkt 4. 
Zapytania, interpelacje i wnioski radnych. 
 

� Radny Witold Kleczkowski - wnioskował o: 

- wyrównanie na os. Masów (ul. Długa, Wiejska, Niecała) kolein w jezdni, które powstały 

zimą; 
- uporządkowanie terenu przy cmentarzu na ul. Balonnej; 

- zwrócenie się do Zarządu Dróg Powiatowych o lepsze utwardzenie pobocza między 

łącznikiem na u. Trapezowej a mostkiem, ponieważ istniejący w tym miejscu chodnik jest 

dewastowany.  

� Radny Krzysztof Karbowski: 
- zwrócił się o uczczenie minutą ciszy pamięć 70 rocznicy śmierci ofiar NKWD: - ppor. 

Zygmunta Sochackiego, inż. Władysława Dulęby - komendanta komisariatu policji Irena 

oraz inż. ppor. Józefa Lewandowskiego; 

- ponowił wniosek, aby rewitalizacja zespołu parkowo - pałacowego na os. Lotnisko została 

przeprowadzona według istniejącego już od co najmniej 20 lat projektu pana Kseniaka; 

- prosił Burmistrza o określanie czasu realizacji wniosków; 

- zapytał, kiedy zostaną wykonane cząstkowe remonty nawierzchni ulic w Dęblinie oraz 

kiedy zostaną zlikwidowane wszystkie dzikie wysypiska śmieci (przede wszystkim na 

odcinku wału Wiślanego od mostu do os. Młynki); 
- wnioskował o odtworzenie znaków kilometrażowych, które zostały wycięte przez 

„złomiarzy”; 
- wnioskował o otwarcie 9 kwietnia przez władze Miasta pierwszych Warsztatów Edukacji 

Regionalnej, które odbędą się w Miejskim Domu Kultury; 
- prosił w imieniu wspólnoty Żdżary o wsparcie i pomoc w wystąpieniu do Lubelskiego 

Urzędu Wojewódzkiego w sprawie zniszczeń dokonanych w tym roku przez dziki; 
- wnioskował o pośmiertne nadanie Honorowego Obywatelstwa dla Stanisława Kroka - 

wieloletniego prezesa dęblińskiego oddziału PTTK, wybitnego krajoznawcy i wykładowcy 

metereologii Wyższej Oficerskiej Szkoły Sił Powietrznych. 
� Radny Tadeusz Oryl:  

- wnioskował o dodatkowy pojemnik na odpady lub o częstsze opróżnianie istniejących 

pojemników znajdujących się przy garażach na ul. Stężyckiej, ponieważ w ostatnim czasie 

są przepełniane a wiatr rozwiewa śmieci po okolicznym polu. 

� Radny Henryk Wiejak: 
- wnioskował o wyjazd delegacji do Ministra Obrony Narodowej w sprawie Jednostki 

Wojskowej w Stawach, ponieważ uważa że taki wyjazd może pomóc w tej sprawie; 

- ponowił wniosek o usunięcie karp po wyciętych lipach przy ul. Lipowej ze względu  

na poprawę bezpieczeństwa. 

� Radny Henryk Brożyna: 
- wnioskował o uzupełnienie znaków drogowych na os. Lotnisko przy bloku Nr 18 (został 

wyrwany znak „stop”) i przy garażach (brak znaku „droga z pierwszeństwem”); 

- ponowił wniosek o zwrócenie się do władz powiatu o ustawienie znaku „zakaz ruchu 

rowerowego” na ul. Spacerowej, ponieważ nie wszyscy rowerzyści korzystają ze ścieżki 

rowerowej; 

- wnioskował o wykonanie boiska przy Zespole Szkół Nr 4, zamiast na działce  

za przedszkolem, jak było wcześniej uzgadniane. 
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� Radny Stanisław Kopacz: 
- zapytał, czy ekipa sprzątająca drogę krajową będzie również sprzątać chodniki (zamiatanie, 

usuwanie darni) zwłaszcza na odcinku od ul. 15 PP Wilków do mostu na Wiśle.  

 

Ad. pkt 5. 
Omówienie stanu bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej w mieście Dęblin w 2009 roku. 
 

Burmistrz poinformował, że jedną z ważniejszych funkcji współczesnego miasta jest zapewnienie 

jego obywatelom podstawowych warunków bezpieczeństwa oraz ochrony przed potencjalnymi  

i realnymi zagrożeniami. Miasto Dęblin, realizując ustawowy obowiązek współpracuje  

z wymiarem sprawiedliwości oraz jednostkami organów ścigania i ochrony przeciwpożarowej, 

takimi jak: Policja, Straż Pożarna, Żandarmeria Wojskowa, Straż Ochrony Kolei, jednostki 

wojskowe, sądy, prokuratura.  

Informacja o stanie bezpieczeństwa i ochronie przeciwpożarowej jest przedstawiana 

rokrocznie na sesji Rady Miasta, była również szeroko omawiana na Komisji Samorządu  

i Porządku Publicznego z udziałem pozostałych radnych zainteresowanych tym tematem.  

 

Komendant Komisariatu Policji w Dęblinie - podisnp. mgr Tomasz Gliwka poinformował,  

że na terenie Miasta Dęblin w 2009 roku stan bezpieczeństwa i porządku publicznego pozostał na 

poziomie zbliżonym do roku 2008. Stwierdzono ogółem 406 przestępstw (374 w 2008 r.), a ich 

wykrywalność wyniosła 80,3% (87% w 2008 r.). 

Odnotowywano minimalny wzrost przestępczości na terenie Dęblina (z wyjątkiem kradzieży 

samochodów, gdzie dynamika spadła o 2 przestępstwa). Podobnie, w skali kraju i województwa,  

w 2009 roku nastąpił niewielki wzrost przestępczości.  

Odnotowano spadek przestępstw kryminalnych, czyli najbardziej zauważalnych przez 

społeczeństwo, takich jak: kradzież z włamaniem, kradzież, uszkodzenie mienia, kradzież 
samochodu, bójka, pobicie, rozbój. 

Wśród bójek i pobić w 2009 odnotowano 4 zdarzenia (w 2008 - 3). Tego rodzaju zdarzenia miały 

miejsce w okolicach lokali gastronomicznych, w rejonach miasta i miejscach, gdzie często 

gromadzi się młodzież. Najczęściej sprawcami były osoby młode, natomiast nie stwierdzono  

u ofiar poważniejszych obrażeń ciała. W kategorii rozboju w 2009 nastąpił wyraźny wzrost 

przestępstw stwierdzonych (w 2008 – 1, w 2009 – 4), przy 100 % współczynniku wykrywalności. 

Podobnie jak wyżej sprawcami okazały się osoby młode. 

W 2009 roku odnotowano o 1 przypadek kradzieży z włamaniem więcej niż w roku poprzednim. 

Działalność przestępcza w tym zakresie dotyczyła głównie włamań do sklepów, piwnic oraz 

samochodów. Niewielki spadek wśród przestępczości narkotykowej (14 przypadków w 2008, 

11 w 2009) był efektem systematycznej pracy policji w zwalczaniu tego rodzaju przestępstw 

popartej dobrym rozpoznaniem służb kryminalnych. 

           Do sukcesów policjantów z Komisariatu Policji w Dęblinie na płaszczyźnie przestępczości 

kryminalnej należy zaliczyć zatrzymanie sprawcy usiłowania zabójstwa mieszkanki ulicy Lipowej. 

Dzięki szybkiej reakcji policjantów trafnie wytypowano i zatrzymano sprawcę, a na podstawie 

zebranego materiału dowodowego Sąd Rejonowy w Rykach aresztował podejrzanego. Wspomnieć 
należy również o zatrzymaniu sprawcy rozboju przy użyciu noża, którego dokonano  

na sprzedawczyni w sklepie przy ul. 15 P.P. „Wilków”. Wspólne działania funkcjonariuszy 

dęblińskiego komisariatu oraz Komendy Powiatowej Policji w Rykach pozwoliły ustalić  
i zatrzymać sprawcę w przeciągu 2 dni. Sprawcą okazał się mieszkaniec Skaryszewa. Podobnie 

szybko ustalono i zatrzymano 3 sprawców rozboju w okolicach pawilonu handlowego 

„Podkówka”. 

Zdarzenie, które szerokim echem odbiło się nie tylko w Dęblinie, ale i całym kraju 

(potrójne zabójstwo na ul. Polnej) - śledztwo prowadzone przez funkcjonariuszy Wydziału 

Kryminalnego Komendy Wojewódzkiej Policji w Lublinie oraz zebrane dowody pozwoliły  

na wydanie postanowienia o tymczasowym aresztowaniu podejrzanego przez Sąd Okręgowy  
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w Lublinie. W dalszym ciągu trwają intensywne czynności operacyjno-procesowe mające na celu 

weryfikację obszernego materiału dowodowego. 

Komendant zauważył, że na wzrost przestępczości miało wpływ kilka czynników m.in. 

fakt, że do kraju, w tym do Dęblina powrócili z zagranicy mieszkańcy, którzy wcześniej byli 

notowani jako sprawcy, różnego rodzaju przestępstw i wykroczeń. 
W minionym roku Komenda Policji w Dęblinie kontynuowała czynności operacyjno-

prewencyjne oraz informacyjno-propagandowe na temat kradzieży z włamaniem do domów 

jednorodzinnych na tzw. „nawiert”. Podjęte w tym zakresie działania prewencyjne doprowadziły 

do zaniku tego typu zdarzeń w 2009 r., nie odnotowano żadnego zdarzenia. 

Jak wynika z przedstawionych danych stan bezpieczeństwa na drogach Dęblina w 2009 

roku uległ zdecydowanej poprawie, odnotowano istotny spadek wypadków drogowych,  

a co za tym idzie rannych i zabitych. 

 Na zakończenie Komendant podziękował władzom Miasta za wspomożenie Komisariatu. 

W ramach współpracy z samorządem przekazano dla Komisariatu Policji w Dęblinie darowiznę  
z przeznaczeniem na zakup paliwa do pojazdów służbowych oraz dwa zestawy komputerowe 

(wartość darowizny – 10.000 zł). Podziękował również radnym, którzy na bieżąco przekazywali 

uwagi mieszkańców oraz za zadawanie pytań i ukierunkowanie pracy policji.  

 

Komendant Powiatowy Policji w Rykach - mł. insp. mgr inż. Zbigniew Jankowski powiedział, 

że Dęblin staje się miastem akademickim, ma to odzwierciedlenie w odnotowanych zdarzeniach. 

Świadczą o tym kradzieże mienia, w głównej mierze dotyczące telefonów komórkowych, portfeli  

z dokumentami. Zdarzenia takie miały miejsce najczęściej w lokalach gastronomicznych, gdzie 

skradzione przedmioty były pozostawione bez opieki. Działalność przestępcza dotyczyła również 
włamań do samochodów. Najwięcej tego typu przypadków ujawniono na parkingu przed 

pomnikiem „Bohaterskim Lotnikom Dęblińskiej Szkoły Orląt ” oraz na terenie osiedli Lotnisko 

i Wiślana. Analiza policji daje podstawy do stwierdzenia, że osoby parkujące swoje pojazdy 

pozostawiały na widoku przedmioty drogocenne.  

W celu poprawy bezpieczeństwa w tym rejonie Komisariat Policji w Dęblinie wystosował 

do władz wojskowych kilka pism z prośbą o podjęcie działań zmierzających do zwiększenia 

dbałości o mienie osób parkujących w okolicach bramy Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił 

Powietrznych oraz poprawy działania służby dyżurnej WSOSP. 

Dużo wykroczeń - kradzież rzeczy - odnotowano na terenie targowiska przy ul. 15 P.P. 

„Wilków” oraz w sklepach Biedronka, Lidl itp. Przedmiotem kradzieży padały telefony 

komórkowe, pieniądze, rowery, natomiast w sklepach artykuły przemysłowe i spożywcze. Należy 

zaznaczyć, że sprawcy na terenie targowiska miejskiego przy ul. 15 P.P. „Wilków” są trudni do 

zatrzymania, ponieważ działają w grupie tworząc niejednokrotnie sztuczny tłok, zabrane rzeczy 

przekazują współsprawcom, którzy natychmiast oddalają się. Jak wynika z analizy wykroczeń sami 

pokrzywdzeni ułatwiali popełnienie czynu bagatelizując należyte zabezpieczenie posiadanych 

przedmiotów. 

Wzrost zdarzeń w ruchu drogowym spowodowany był w znacznej mierze poważnymi 

utrudnieniami związanymi z przebudową drogi krajowej Nr 48. Jak wynika z przedstawionych 

danych stan bezpieczeństwa na drogach Dęblina w 2009 roku uległ zdecydowanej poprawie.  

Na zakończenie Komendant Powiatowy poinformował, że niestety przestępczość  
w Dęblinie stanowi połowę wszystkich przestępstw w stosunku do Ryk i całego powiatu,  

co spowodowało, że Komisariat w Dęblinie został wzmocniony o jeden etat. Podziękował również 
za pomoc udzieloną przez Miasto. 

 

Przedstawiciel placówki Żandarmerii Wojskowej w Dęblinie - st. chor. sztab. Adam 
Rodzikowski poinformował, że Żandarmeria Wojskowa realizuje swoje zadania w rejonie 

odpowiedzialności terytorialnej (powiat rycki, puławski i łukowski), do których należy między 

innymi: 

• zapewnianie przestrzegania dyscypliny wojskowej, 
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• ochrona porządku publicznego na terenach i obiektach jednostek wojskowych oraz  

w miejscach publicznych, 

• ochrona życia i zdrowia ludzi oraz mienia wojskowego przed zamachami naruszającymi  

te dobra, 

• wykrywanie przestępstw i wykroczeń, ujawnianie i ściganie ich sprawców, 

• zapobieganie popełnianiu przestępstw i wykroczeń. 
Zdecydowana większość zadań realizowana jest na terenie Dęblina ze względu  

na rozmieszczenie jednostek wojskowych. Żandarmeria Wojskowa w dużej mierze współdziała  

z innymi służbami odpowiedzialnymi za bezpieczeństwo i porządek publiczny, zwłaszcza  

z Komendą Powiatową Policji w Rykach i Komisariatem w Dęblinie.  

W 2009 r. Placówka ŻW w Dęblinie wystawiła następujące patrole: 

 

Interwencyjne 57 

Zmotoryzowane 138 

     - w tym z policją z KP Dęblin 2 

Piesze: 79 

    - w tym z policją z KP Dęblin 17 

    - w tym na obiektach PKP 44 

    - w tym na trasach kolejowych 4 

Ruchu drogowego: 139 

- w tym z policją 81 

 Ogółem patroli 413 

 

W omawianym okresie patrole Placówki Żandarmerii Wojskowej w Dęblinie podjęły  

40 interwencji: 33 w stosunku do żołnierzy, 7 w stosunku do osób cywilnych. 

Do najczęstszych miejsc, gdzie wysyłano patrole w celu podjęcia interwencji należy zaliczyć:  
ul. 15 P.P. „Wilków”, Rynek, Okólna, Dworcowa (okolice dworca PKP), oś. Lotnisko. 

Wojskowe działania realizowane są także podczas zabezpieczania uroczystości patriotyczno-

wojskowych, np. przysięg lub promocji wojskowych. W 2009 roku nie stwierdzono rażącego 

naruszenia porządku publicznego przez żołnierzy. 

Najwięcej interwencji podejmowano w stosunku do żołnierzy zawodowych, nie stosujących się 
do przestrzegania obowiązujących przepisów. Przeprowadzono ogółem 405 czynności 

profilaktycznych, celem przeciwdziałania negatywnym zjawiskom, z tego na terenie szkół -  

jedno przedsięwzięcie. Zorganizowano Dni Otwartych Koszar dla Liceum Ogólnokształcącego 

zapoznając młodzież ze służbą w Żandarmerii Wojskowej, jej wyposażeniem oraz wyszkoleniem. 

 

Komendant Powiatowej Straży Pożarnej w Rykach - mł. bryg. mgr inż. Krzysztof Miłosz 
przedstawił informację dotyczącą ochrony przeciwpożarowej. Komendant poinformował, że  

w 2009 r. na terenie Dęblina odnotowano 198 zdarzeń, które wymagały podjęcia działań 
interwencyjnych przez straż pożarną (jest to ok. 30% wszystkich zdarzeń, jakie powstały  

w powiecie ryckim). W porównaniu do 2008 roku liczba zdarzeń wzrosła o 12% (ilościowo o 21). 

Ze zdarzeń, które odnotowano - 61 to pożary (w 2008 - 63), 131 miejscowe zagrożenia (w 2008 - 

113) oraz 6 alarmów fałszywych. 

Najwięcej wyjazdów odnotowano do usuwania zagrożeń ze strony zwierząt i ich ratowania -  

48 interwencji, usuwania zdarzeń powstałych wskutek anomalii pogodowych (silne wiatry, 

gwałtowne opady atmosferyczne, niskie temperatury) - 33 interwencje oraz usuwania skutków 

wypadków i zdarzeń na drogach - 24.  

Na 61 pożarów, jakie miały miejsce na terenie gminy Dęblin w 2009 r. najwięcej powstało 

pożarów suchych traw na poboczach dróg i szlaków kolejowych - 21, pożarów upraw rolnych, łąk 
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i rżysk - 14, pożarów śmietników i wysypisk śmieci - 9 przypadków oraz pożarów obiektów 

mieszkalnych - 8. Wzrosła liczba wyjazdów do wypadków i zdarzeń drogowych. 

Jednostki straży pożarnej 16 razy pomagały w działaniach prowadzonych przez inne służby 

(głównie przez policję) oraz 3 razy zabezpieczały niekomercyjne imprezy masowe organizowane 

przez władze miasta. Wszystkie powstałe w ubiegłym roku miejscowe zagrożenia zakwalifikowano 

jako zdarzenia małe. 

W 2009 roku w skutek wszystkich zdarzeń zostały ranne 2 osoby a 2 poniosły śmierć 
(skutki wypadków drogowych). Podczas pożarów nie było osób poszkodowanych. Pod względem 

wielkości pożarów 60 zakwalifikowano jako pożary „małe”, 1 jako "średni". Nie odnotowano 

pożarów „dużych” i „bardzo dużych”.  

W akcjach ratowniczo-gaśniczych prowadzonych w 2009 r. brało udział łącznie 247 

zastępów straży pożarnej. Ilość sił użytych w działaniach wzrosła w porównaniu do 2008 r. o 6% 

(2008 - 233 zastępów). Siły użyte w działaniach prowadzonych na terenie Dęblina to: 208 

zastępów z Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej Ryki, w tym 168 zastępów 

Posterunku PSP w Dęblinie, 35 zastępów z jednostek Ochotniczej Straży Pożarnej działających  

w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym, 1 zastęp OSP spoza KSRG, 1 zastęp Wojskowej 

Straży Pożarnej Dęblin-Lotnisko oraz 2 zastępy PSP z poza naszego powiatu (grupa 

specjalistyczna płetwonurków z KM PSP w Lublinie). 

Siły Posterunku PSP w Dęblinie w ub.r. wyjeżdżały 168 razy do zdarzeń powstałych  

na terenie miasta (w 2008 r.- 143 razy). Posterunek PSP 56 razy gasił pożary, 107 razy likwidował 

miejscowe zagrożenia i 5 razy wyjeżdżał do fałszywych alarmów. Podczas 147 zdarzeń działania 

posterunku były prowadzone bez konieczności wsparcia ze strony sił PSP stacjonujących  

w Rykach. 

Posterunek Państwowej Straży Pożarnej w Dęblinie podczas większych akcji działania 

wspiera siły PSP z Ryk, miejscową OSP Dęblin-Masów oraz inne jednostki OSP działające  

w Krajowym Systemie Ratowniczo-Gaśniczym. Oceniając działalność czasowego Posterunku PSP 

w Dęblinie w 2009 roku i w poprzednim okresie należy podkreślić, że rozwiązanie to przynosi 

oczekiwane efekty. Skrócił się czas dojazdu sił PSP do zdarzeń powstałych na terenie miasta. Jest 

to szczególnie istotne przy zdarzeniach, gdzie występuje zagrożenie życia/zdrowia ludzi m.in. 

podczas pożarów, wypadków drogowych itp.  

W ocenie kierownictwa komendy bardzo dobrze układa się współpraca pomiędzy Komendą 
Powiatową PSP Ryki, władzami Dęblina, władzami naszego powiatu oraz Zarządem Ochotniczej 

Straży Pożarnej Dęblin-Masów, w zakresie zapewnienia niezbędnych warunków do działalności 

Posterunku PSP. 

Jednostka OSP Dęblin-Masów odnotowała łącznie 36 wyjazdów do zdarzeń: 20 do gaszenia 

pożarów i 16 do usuwania miejscowych zagrożeń. Siedem (mniejszych) zdarzeń strażacy 

likwidowali samodzielnie, bez udziału sił PSP. Od momentu utworzenia w Dęblinie Posterunku 

PSP liczba wyjazdów do zdarzeń miejscowej OSP wyraźnie spadła. W porównaniu do danych  

z lat, gdy w Dęblinie nie stacjonowały siły PSP, jednostka OSP Dęblin-Masów odnotowała blisko 

2/3 mniej wyjazdów do zdarzeń. OSP Dęblin-Masów obecnie wyjeżdża znacznie mniej, do 

niewielkich zagrożeń np. pożarów suchych traw, usuwania z jezdni pozostałości po wypadkach 

drogowych itp., gdyż do tego typu działań bardzo często wystarczy jeden zastęp zadysponowany  

z Posterunku PSP.  

Nadal jednak siły tej jednostki są bardzo ważne do właściwej organizacji i prowadzenia działań 
ratowniczych i gaśniczych podczas większych zdarzeń na terenie miasta, wymagających użycia 

kilku zastępów straży pożarnej. Jest to szczególnie ważne w sytuacji, gdy nie ma wsparcia  

w działaniach prowadzonych na terenie miasta ze strony Wojskowej Straży Pożarnej. Przyczyną 
tego są ograniczenia kadrowe straży wojskowej oraz zaangażowanie sił WSP do zabezpieczenia 

lotów. W 2008 i 2009 r. odnotowano tylko dwa przypadki pomocy WSP Dęblin-Lotnisko  

w działaniach prowadzonych na terenie miasta. 

Na terenie miasta Dęblin w 2009 roku były prowadzone czynności kontrolno-

rozpoznawcze. Komenda Powiatowa PSP w Rykach realizowała szereg zadań w zakresie nadzoru 



 

Protokół Nr LXI sesji Rady Miasta Dęblin w dniu 30 marca 2010 r. 

 

8 

nad przestrzeganiem przepisów ppoż. oraz rozpoznawania zagrożeń pożarowych i innych 

miejscowych zagrożeń. Przeprowadzono kontrole w 14 obiektach. Podczas przeprowadzonych 

kontroli obiektów stwierdzono łącznie 25 nieprawidłowości. 

Przeprowadzono 4 kontrole obiektów produkcyjnych i magazynowych oraz kontrole kompleksów 

leśnych zlokalizowanych na terenie naszego powiatu, w tym na terenie gminy Dęblin.  
Komenda Powiatowa PSP w Rykach w ub.r. kontynuowała działania mające na celu 

poprawę przygotowania sprzętowego, wyposażenia w środki gaśnicze i chemiczne oraz poprawy 

wyszkolenia strażaków PSP. W ub.r. za pośrednictwem KP PSP w Rykach zostały przekazane 

jednostkom OSP z terenu powiatu ryckiego działającym w KSRG dotacje celowe z budżetu 

państwa z przeznaczeniem na zakup sprzętu i wyposażenia. Jednostka OSP Dęblin-Masów 

otrzymała dotację w wysokości 6.700 zł.  

Dzięki przekazanym środkom OSP Dęblin-Masów m.in. wymieniła urządzenia do alarmowania 

jednostki. Nowy system, poza możliwością włączania drogą radiową syreny alarmowej w strażnicy 

OSP przez dyżurnego Powiatowego Stanowiska Kierowania KP PSP w Rykach, dodatkowo 

umożliwia powiadamianie strażaków OSP o alarmie za pomocą wiadomości SMS wysyłanych na 

telefony komórkowe. W ostatnich latach wyposażenie sprzętowe jednostki OSP Dęblin-Masów 

uległo wyraźnej poprawie. Obecnie jednostka jest dobrze przygotowana do prowadzenia akcji 

gaśniczych, do wspierania działań ratowniczych podczas wypadków drogowych, oświetlania  

i zabezpieczania terenów zagrożonych, usuwania lokalnych podtopień, usuwania skutków silnych 

wiatrów oraz likwidacji innych typowych zagrożeń.  
Strażacy biorący bezpośredni udział w akcjach ratowniczych uczestniczyli w szkoleniu 

doskonalącym prowadzonym przez kadrę dowódczą jednostki ratowniczo-gaśniczej komendy. 

Kadra dowódcza komendy uczestniczyła w szkoleniach m.in. z zakresu „Bezpiecznego przewozu 

drogowego cieczy palnych”, „Źródeł zagrożeń dla środowiska naturalnego oraz sposobów ich 

zapobiegania i neutralizacji skutków”.  

KP PSP w Rykach w ub.r. przeprowadziła kurs (podstawowy) strażaków ratowników OSP. 

Ubiegłoroczne szkolenie zaliczyło łącznie 50 strażaków OSP, w tym 6 strażaków-ratowników  

z OSP Dęblin-Masów. Komenda przeprowadziła również kurs ratownictwa technicznego, którego 

głównym celem jest nabycie umiejętności przez strażaków ratowników OSP do prowadzenia 

czynności ratowniczych w czasie zdarzeń na drogach. KP PSP w Rykach przeprowadziła również 
szkolenie doskonalące z obsługi i użytkowania sprzętu ochrony dróg oddechowych (aparatów 

powietrznych).  

W 2009 r. KP PSP w Rykach przeprowadziła ćwiczenia obiektowe w Ośrodku Szkolno-

Wychowawczym w Dęblinie. W ćwiczeniach połączonych z przeprowadzeniem przez personel 

szkoły próbnej ewakuacji, wzięły udział siły komendy oraz jednostki OSP KSRG Dęblin-Masów  

i Stężyca. Podczas ćwiczeń jednostki zapoznały się z obiektem oraz sprawdziły istniejące warunki 

prowadzenia działań ratowniczych (drogi dojazdowe, zaopatrzenie wodne, warunki ewakuacji, 

możliwość sprawdzenia sprzętu wysokościowego, współpraca z dyrekcją i personelem szkoły).  

Z uwagi na niespełnienie przez SOSW wszystkich wymogów w zakresie warunków ewakuacji oraz 

przebywanie w nim osób o ograniczonej możliwości poruszania się, jest to w ocenie KP PSP jeden 

z trudniejszych obiektów na terenie Dęblina do prowadzenia akcji ratowniczych. 

Komenda Powiatowa PSP w Rykach podobnie jak w ubiegłych latach kontynuowała 

przedsięwzięcia z zakresu profilaktyki pożarowej oraz edukacji mające na celu poprawę szeroko 

rozumianego bezpieczeństwa naszych mieszkańców. Większość tych działań była skierowana  

do dzieci i młodzieży szkolnej, w celu nauki bezpiecznych zachowań i sposobów postępowań 
podczas różnorodnych zagrożeń, z jakimi można się spotkać w życiu codziennym. Na terenie 

Dęblina działania te prowadzono przy ścisłej współpracy ze szkołami oraz Urzędem Miasta.  

W niektóre akcje aktywnie włączali się strażacy z OSP Dęblin-Masów.  

Przeprowadzono również pokazy strażackie podczas festynu związanego z obchodami Dni 

Dęblina. KP PSP w Rykach była również współorganizatorem eliminacji Ogólnopolskiego 

Turnieju Wiedzy Pożarniczej pt. „Młodzież Zapobiega Pożarom”. Celem organizowanego już  
od kilkunastu lat turnieju jest popularyzowanie wśród dzieci i młodzieży szkolnej znajomości 
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przepisów ppoż., zasad postępowania na wypadek pożaru, przybliżenie historii pożarnictwa oraz 

doskonalenie praktycznych umiejętności w zakresie ratownictwa i posługiwania się podręcznym 

sprzętem gaśniczym. W turnieju uczestniczyło 9 dęblińskich szkół. 

 Zdaniem Komendanta konieczne jest również jak najszybsze dokończenie modernizacji 

strażnicy OSP, w celu zapewnienia jednostce odpowiednich warunków lokalowych do 

prowadzenia działalności. W ub.r. dzięki środkom z budżetu miasta oraz pracom wykonanym  

we własnym zakresie przez strażaków OSP, udało się wykończyć jedno pomieszczenie na piętrze 

strażnicy. Pomieszczenie wykorzystywane jest obecnie na spotkania członków OSP i młodzieży, 

szkolenia oraz rekreację. 
Komendant podziękował władzom Miasta za współpracę oraz pomoc okazywaną jednostce 

OSP Masów. 

 

Po wysłuchaniu sprawozdań przystąpiono do dyskusji. 

 

Radny Krzysztof Karbowski - wnioskował o wzmożenie policyjnych patroli na osiedlach. 

Radny jest zdania, że inwestycja na drodze krajowej Nr 48 jest powodem do zadowolenia, lecz 

zdarzają się na niej nadal niebezpieczne wypadki związane z przekraczaniem prędkości przez 

kierowców.  

Wnioskował do przedstawicieli Policji i Żandarmerii Wojskowej o wzmożenie opieki nad 

uroczystościami promocyjnymi ze względu na ich uciążliwość - według opinii mieszkańców goście 

powodują różnego rodzaju zajścia, dochodzi do bójek. 

Dołączył się do postulatu Komendanta Powiatowego Straży Pożarnej skierowanego do Burmistrza 

o szybkie ukończenie inwestycji OSP Masów.  

Wnioskował o podjęcie rozwoju systemu rowerowego oraz ruchu rowerowego; 

propagowanie prawidłowej kultury rowerowej; promocji i wdrażania transportu rowerowego, w 

tym poprzez projekty: - PRESTO (promocja codziennego korzystania z roweru), - OBIS 

(usprawnianie systemów rowerów publicznych w Miastach Europy), - BYPAD (dobry ruch dla 

polskiego miasta i polskiej gminy). 

Zdaniem radnego modernizacja i rozbudowa wałów Wiślanych przewidziana na 2017 rok 

jest zbyt późna, ponieważ wały są już w złym stanie. 

Radny uważa, że w lasach jest bardzo dużo śmieci, dzikich wysypisk, dlatego same patrole 

lasu nie wystarczą, należy podjąć działania społeczne, np. podać do wiadomości specjalny numer 

telefonu, aby każdy mieszkaniec, który zauważy problem mógł go zgłosić. 
Proponował, aby wystąpić do władz samorządowych Miasta Puławy o przedłożenie 

informacji dotyczącej zagrożenia w przypadku ewentualnej katastrofy Zakładów Azotowych. 

 
Przewodniczący os. Michalinów Sławomir Świątkowski uważa, że powinna zostać zwrócona 

większa uwaga na sprawy narkomanii w mieście. Zauważył, że 15-osobowe grupy młodzieży 

zażywającej środki odurzające przemieszczają się i wszystkie próby zgłoszenia tego faktu nie 

przynoszą efektu. Natomiast zwrócenie uwagi tym osobom grozi pobiciem. Prosił  

o dokładniejsze patrolowanie zakamarków osiedlowych, ponieważ zdarzały się podpalenia rur 

ociepleniowych, co stwarzało zagrożenie dla znajdujących się w pobliżu są rur gazowych. Poza 

tym są kradzieże w piwnicach (nagminnie zdarza się to na os. Wiślana).  

Poruszył temat spożywania alkoholu w miejscach publicznych. Zapytał, dlaczego rejon Rycice, 

Michalinów, Dworcowa i Wiślana jest tak słabo patrolowany. Przytoczył przykład młodzieży 

spacerującej ulicami z butelkami piwa lub wina. Zauważył, że osoby niepełnoletnie  

z łatwością mogą kupić alkohol w sklepach, same lub za czyimś pośrednictwem. Zapytał, czy 

policja nie może zastosować prowokacji wysyłając podstawioną osobę do sklepu w celu 

zdemaskowania procederu.  

Poinformował, że nagminne kupowanie i spożywanie alkoholu następuje w sklepie  

na ul. Dworcowej przy przejeździe kolejowym i na os. Michalinów w sklepie pani Sosowskiej. 
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Uważa, że właściciele sklepów za bardzo skupiają się na sprzedaży alkoholu (co przynosi  

im najlepsze zarobki). Prosił o częstsze kontrole tych sklepów.  

 

Przewodnicząca os. 15 PP „Wilków” - Dorota Krypska wystąpiła z prośbą do Komendanta 

Komisariatu o częstsze patrole w rejonie stacji paliw „Orlen”, gdzie wieczorami na parkingu zbiera 

się bardzo dużo młodzieży, która popisuje się swoimi samochodami stwarzając zagrożenie  

na drodze. Drugim miejscem, w którym następuje łamanie przepisów jest tzw. „Podkówka” gdzie 

ma miejsce nagminne spożywanie alkoholu, a następnie dochodzi do malowania po ścianach, 

zaśmiecania, itp. 

Zapytała, czy w pobliżu lokalu „PaPa Du” (pawilon Jubilat) na os. Lotnisko nie dałoby się 
zwiększyć liczby patroli lub wpłynąć na właściciela, aby rozszerzył ochronę poza lokal, ponieważ 
dochodzi do bójek. 

  

Radny Witold Kleczkowski skierował pytanie do przedstawiciela Żandarmerii, czy na terenie 

garnizonu Lotnisko można zwiększyć liczbę miejsc parkingowych ze względu na dużą liczbę 
studentów cywilnych. Prosił o rozważenie możliwości wydzielenia nowych miejsc parkingowych, 

np. na Placu Orląt, przed bramą główną lub przed pałacem Jabłonowskich, ponieważ doszło do 

tego, że na os. Lotnisko mieszkańcy nie mają już możliwości parkowania. 

 

Radny Henryk Brożyna podziękował w imieniu radnych oraz zarządu osiedlowego  

os. Lotnisko dzielnicowemu Krzysztofowi Kwiatkowskiemu za współpracę. 
 

Radny Waldemar Chochowski poinformował, że na posiedzeniu Komisji Samorządu  

i Porządku Publicznego Komendant szczegółowo wyjaśniał sytuację Komisariatu. Podkreślił,  
że nie ma możliwości zwiększenia ilości patroli jednocześnie na wszystkich osiedlach  

ze względu na niewystarczającą ilość policjantów. Zauważył, że nowy Komendant bardzo  

się stara - patrole są częste i skuteczne, także w punktach najbardziej uciążliwych. 

 

Radny Mieczysław Skibiński uważa, że jest lepiej. Prosił jednak o zwrócenie większej uwagi  

na młodzież korzystającą w dni weekendowe z lokali na os. Lotnisko, która w drodze powrotnej 

niszczy wszystko, np. znaki, kosze na śmieci, przystanki. 

 

Komendant Komisariatu Policji w Dęblinie w odpowiedzi poinformował, że nastąpił niewielki 

spadek wśród przestępczości narkotykowej. Był to efekt systematycznej pracy policji w zwalczaniu 

tego rodzaju przestępstw, popartej dobrym rozpoznaniem służb kryminalnych. Wykrywalność 
wyniosła 100%, ponieważ policjanci prowadzili regularne rozpoznanie na tej płaszczyźnie. 

Największą ilość wykroczeń ujawniono w kategorii spożywania alkoholu w miejscach 

zabronionych. Popełniający to wykroczenie spożywali alkohol w placówkach handlowych bądź też 
bezpośrednio w ich obrębie. Tego rodzaju wykroczenie wpływa demoralizująco na osoby nieletnie 

przemieszczające się w pobliżu placówek handlowych jak również psuje wizerunek miasta.  

Należy zaznaczyć, że do Urzędu Miasta w Dęblinie w 2009 r. nie wpłynął żaden wniosek  

o cofnięcie zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych lub podjęcie czynności kontrolnych. 

Komisariat Policji Dęblin szczególny nacisk położył na ten rodzaj wykroczeń, a aktywność policji 

dęblińskiej była adekwatna do sygnałów płynących od mieszkańców Dęblina oraz władz 

samorządowych.  

Wykroczenia ujawnione przez policjantów KP w Dęblinie w zakresie trzeźwości w 2009 r. 

wyniosły 105 przypadków, czyli o 7 mniej niż w 2008 r., natomiast w zakresie porządku 

publicznego - 2 przypadki, czyli o 10 mniej niż w 2008 r. 

 

Przewodniczący Zarządu os. Michalinów powiedział, że jeśli wezwie policję lub zwróci uwagę 
grupie spożywającej alkohol, to osoby te przemieszczą się w inne miejsce a zaalarmowaną policję 
irytuje fakt wezwania na darmo.  
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Zapytał skąd się biorą narkotyki na terenie miasta, jeśli wykrywalności narkotykowa wynosi 100%. 

 

Komendant Powiatowy Policji w Rykach powiedział, że sama policja nie da sobie rady bez 

współpracy ze strony mieszkańców. Wychowanie dzieci i młodzieży zaczyna się w domu  

i w szkole. Wszyscy dzielnicowi zostali zobligowani do nawiązania kontaktu z Zarządami 

Osiedlowymi w celu poprawy bezpieczeństwa. Zdaniem Komendanta karanie młodych ludzi  

za drobne przewinienia niszczy ich przyszłe życie, ponieważ notowany człowiek ma zamkniętą 
drogę do służby wojskowej i dobrej pracy, chociaż karanie za drobne rzeczy może poprawić 
statystykę, ale niczego nie rozwiąże. Dopiero osoby, które popełniają cięższe przestępstwa 

powinny być represjonowane. 

Jeśli chodzi o przestępczość narkotykową zawsze jest luka - nikt dobrowolnie się nie przyzna i nie 

wszystko da się ujawnić. Można założyć, że zawsze jest jakaś ciemna, niewykryta liczba wśród 

nieletnich. Statystyka oparta jest na analizie stanu bezpieczeństwa dla potrzeb dyslokacji służby 

patrolowej, czyli analizie zagrożeń, ich częstotliwości i miejsca, przy czym jest to tylko 

prawdopodobieństwo. Na tej podstawie są dyslokowane służby, ale brane są też pod uwagę 
zgłoszenia społeczeństwa.  

Komendant zapytał pana Świątkowskiego, czy ma traktować zgłoszenie dotyczące dwóch 

sklepów na os. Michalinów jako formalne zawiadomienie o sprzedaży alkoholu nieletnim.  

Po wyrażeniu zgody przez pana Świątkowskiego - zwrócił się do Komendanta Komisariatu 

Policji w Dęblinie o wystąpienie do Rady Miasta w sprawie cofnięcia zezwolenia  

na sprzedaż alkoholu w tych sklepach, wyjaśniając jednocześnie, że jeżeli policja otrzymuje 

sygnały, nie pozostaje bezczynna. Natomiast decyzja o cofnięciu koncesji będzie należała do Rady. 

Pozostałe wnioski i zawiadomienia, np. dotyczące lokalu PaPa Du, czy stacji paliw „Orlen” będą 
rozwiązywane przez policję. 
 
Przedstawiciel placówki Żandarmerii Wojskowej w Dęblinie - st. chor. sztab. Adam 
Rodzikowski w odpowiedzi na pytania radnego Kleczkowskiego: 

- sprawa zabezpieczenie parkingów w trakcie promocji i przysięg wojskowych - 

zabezpieczeniem zajmuje się organizator przedsięwzięcia, z powodu braku poboru w 2009 r. 

przysięgi nie będzie; 

- zwiększenie ilości miejsc parkingowych na os. Lotnisko - adresatem wniosku o zwiększenie 

jest Komendant Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił Powietrznych. 

 

Komendant Powiatowej Straży Pożarnej w odpowiedzi na sugestię radnego Karbowskiego 

dotyczącą bezpieczeństwa przeciwpożarowego w lasach poinformował, że w ramach czynności 

kontrolno-rozpoznawczych Straż Pożarna nie kontroluje czystości lasów, lecz skupia się na 

przestrzeganiu (przez właściciela, zarządcę lasu) przepisów przeciwpożarowych.  

Poinformował, że jeśli mieszkaniec zauważy w lesie butelkę, powinien ją uprzątnąć, a nie 

od razu dzwonić po straż.  
Kontrole najłatwiej prowadzi się w lasach państwowych, ponieważ podmiot odpowiedzialny 

uczestniczy w kontroli i w razie nieprawidłowości wydaje decyzje nakazujące obowiązek 

sprzątania. Natomiast w przypadku lasów prywatnych trudno jest dotrzeć do właściciela.  

Jeśli chodzi o zagrożenie ze strony Zakładów Azotowych uważa, że nie należy nadmiernie 

straszyć społeczeństwa, ponieważ wszystko jest pod kontrolą. Przeprowadzane są analizy,  

są zabezpieczenia ze względu na bezpośrednią przyległość do Puław. Służby ratownicze, które 

codziennie działają na terenie Zakładów są znacznie większe niż obsada Komendy Powiatowej  

w Puławach lub Rykach, są też bardzo profesjonalnie przygotowane. W przypadku jakiegokolwiek 

zagrożenia wszystkie siły są angażowane bez względu na koszty. 

 

Radny Mieczysław Skibiński prosił, aby Żandarmerię zwróciła się do władz WSOSP  

o rozwiązanie problemu parkowania studentów na os. Lotnisko, stwarzających często zagrożenie. 
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Burmistrz podziękował za zgłaszanie problemów, uważa, że w przypadku poważnych przestępstw 

(zabójstwa, rozboje) policja działa sprawnie, a wykrywalność jest duża. Natomiast w przypadku 

drobnych, ale uciążliwych przestępstw, np. picia alkoholu, niszczenia mienia, śmiecenia policja nie 

może wszystkiego dopilnować, ważna jest profilaktyka, patrole.  

 Podziękował Komendantom za starania i pracę. Zwrócił uwagę, że nie będzie sprawnego 

działania policji bez zgłoszeń obywateli. Uważa, że społeczeństwo powinno się włączać  
w wychowanie młodzieży. Zadeklarował dalszą pomoc, dofinansowanie działalności policji  

i straży pożarnej w celu poprawy poziomu bezpieczeństwa. Postara się rozszerzać zakres 

monitoringu. Złożył podziękowania na ręce Komendanta Powiatowego za remont Komisariatu  

w Dęblinie.  

Zdaniem Burmistrza problem dotyczący miejsc parkingowych dla uczelni będzie możliwy 

do rozwiązania, gdy nastąpi podział między Wyższą Szkołą a Skrzydłem, ponieważ teren 

zamknięty nie jest terenem szkoły. W ramach projektu rewitalizacyjnego budowy drogi 

prowadzącej do pałacu Jabłonowskich, Miasto będzie miało na uwadze miejsca parkingowych. 

 

Na zakończenie Wiceprzewodniczący Henryk Wiejak powiedział, że reakcja policji zawsze jest 

natychmiastowa, biorąc pod uwagę teren 17 osiedli i 11 etatów funkcjonariuszy patrolowych oraz 

ponad 130 km. ulic. Podkreślił również rolę rodziców i szkoły w wychowaniu młodzieży i ich 

dozorze w późnych godzinach nocnych. Złożył podziękowania za współpracę wszystkim 

Komendantom i dzielnicowemu os. Wiślana. Poprosił również przedstawiciela Żandarmerii 

Wojskowej o współpracę z policją w patrolowaniu os. Wiślana. 

 

Ad. pkt 6a. 
Uchwała w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Miasta Dęblin na 2010 r. 
 

Skarbnik Miasta - Kinga Barańska poinformowała, że w projekcie uchwały (stanowi załącznik) 

wprowadzono zmiany zmniejszające i zwiększające budżet na podstawie:  

• pisma Ministra Finansów oraz innych wewnętrznych decyzji i potrzeb zmniejszono budżet  

po stronie dochodów i wydatków o kwotę 187 841 zł w dziale – Różne rozliczenia, rozdział – 

Część oświatowa subwencji ogólnej dla jednostek samorządu terytorialnego do kwoty 12 038 

767 zł /dochody/ oraz w dziale – Oświata i wychowanie /wydatki/ w: Specjalnym Ośrodku 

Szkolno-Wychowawczym – 6 427 zł, Szkole Podstawowej Nr 2 – 21 595 zł, Zespole Szkół  

Nr 3 – 41 133 zł, Zespole Szkół Nr 4 – 39 848 zł, Szkole Podstawowej Nr 6 – 4 627 zł, Zespole 

Szkół Ogólnokształcących – 74 211 zł. 

• z inicjatywy Burmistrza wprowadzono następujące zmiany po stronie dochodów  

i wydatków budżetowych: 

- przeniesienie po stronie dochodów między działami, rozdziałami i paragrafami nie 

powodujące zmniejszenia i zwiększenia budżetu miasta w kwocie 3 000 zł; 

− zmniejszenie po stronie wydatków w dziale – Kultura fizyczna i sport, rozdział – Pozostała 

działalność, zadania inwestycyjne – Budowa osiedlowych stref sportowo-rekreacyjnych  

o kwotę 214 235 zł; 

− zwiększenie po stronie wydatków: 

� w dziale – Oświata i wychowanie, rozdziały – Szkoły podstawowe i Licea 

Ogólnokształcące o kwotę 116 737 zł. Jest to kwota wyrównania wynagrodzeń wraz  

z kosztami pracodawcy z uwzględnieniem stopnia awansu zawodowego nauczycieli 

dyplomowanych;  

� w dziale – Ochrona zdrowia, rozdział – Lecznictwo ambulatoryjne o kwotę 80 000 zł  

z przeznaczeniem dla SPZOZ, w postaci dotacji celowej na zakup sprzętu medycznego 

– aparatu USG dla potrzeb funkcjonowania poradni specjalistycznych; 

� w dziale – Pomoc społeczna, rozdział – Zasiłki i pomoc w naturze o kwotę 2 000 zł  

z przeznaczeniem na wypłacenie zasiłku celowego na częściowe zrekompensowanie 

poniesionych strat w wyniku pożaru budynku mieszkalnego; 
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� w dziale – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska, rozdział – Oświetlenie ulic, 

placów i dróg, na wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej budowy 

oświetlenia drogowego w ul. Warszawskiej, Składowej i Śląskiej o kwotę 15 000 zł; 

-   nastąpiło przeniesienie środków po stronie wydatków  między rozdziałami i paragrafami nie 

powodujące zmniejszenia i zwiększenia budżetu Miasta na kwotę 15 198 zł oraz zmiany  

w załączniku Nr 9 - Plan dochodów i wydatków rachunków dochodów własnych jednostek 

budżetowych, na podstawie pism: Zespołu Szkół Nr 4 i Ośrodka Pomocy Społecznej. 

 

Wszystkie Komisje Rady Miasta pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów, (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXI/366/2010 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie 

Miasta Dęblin na 2010 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 6b. 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu "Dobry start - program 
rozwojowy dla uczniów Zespołu Szkół Nr 4 w Dęblinie " współfinansowany ze środków 
Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. 
 

Burmistrz - poinformował, że Zespół Szkół nr 4 w Dęblinie złożył wniosek o realizację projektu 

pt. „Dobry start – program rozwojowy dla uczniów Zespołu Szkół nr 4 w Dęblinie”, 

współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach otwartego 

konkursu Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki. Po wstępnej analizie w/w wniosek został 

zweryfikowany pozytywnie. Całkowita wartość projektu wynosi 309.069,81 zł i jest w 100% 

finansowana przez Europejski Fundusz Społeczny. Wobec powyższego Burmistrz wnioskował  

o wyrażenie zgody w formie uchwały na realizację złożonego wniosku. Projekt uchwały stanowi 

załącznik. 

 

Wszystkie Komisje Rady Miasta pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów, (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXI/367/2010 w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu 

„Dobry start - program rozwojowy dla uczniów Zespołu Szkół nr 4 w Dęblinie”, 

współfinansowany ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu 

Operacyjnego Kapitał Ludzki. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 6c. 
Uchwała w sprawie przejęcia zadań z zakresu administracji rządowej. 
 
Burmistrz - poinformował, że Wojewoda Lubelski wystąpił z porozumieniem w sprawie 

powierzenia obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych na terenie miasta Dęblin, 

zabezpieczając jednocześnie dotację na utrzymanie obiektów grobownictwa wojennego. Projekt 

stanowi załącznik. 

 

Wszystkie Komisje Rady Miasta pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów, (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXI/368/2010 w sprawie przejęcia zadań z zakresu administracji 

rządowej. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 6d. 
Uchwała w sprawie wyłączenia z Zespołu Szkół Nr 4 w Dęblinie Miejskiego Przedszkola Nr 4 
w Dęblinie. 
 

Burmistrz - przedstawił projekt uchwały (stanowi załącznik), wyjaśniając, że dotyczy 

reorganizacji dwóch placówek oświatowych, to jest wyłączenia Przedszkola z Zespołu Szkół Nr 4, 

które nastąpiłoby z dniem 31 sierpnia 2010 roku. Działalność Miejskiego Przedszkola Nr 4  

w strukturach Zespołu Szkół Nr 4 napotykała na problemy z uwagi na specyfikę pracy. W związku 

z tym za wyłączeniem przedszkola z Zespołu Szkół Nr 4 wypowiedziała się Rada Rodziców,  

a także Rada Pedagogiczna. Nowelizacja przepisów oświatowych umożliwia wyłączenie, 

włączenie lub rozwiązanie placówki bez stanowiska kuratora oświaty.  

 

Wszystkie Komisje Rady Miasta pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

W dyskusji głos zabierali: 

Radny Tadeusz Oryl i Wiceprzewodniczący Henryk Wiejak - byli zdania, że uchwała z 2005 

roku o połączeniu w Zespół Szkół Nr 4 Szkoły Podstawowej i Miejskiego Przedszkola była błędna 

ze względu na specyfikę pracy obu placówek. 

 
Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały. W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

„Za” projektem uchwały było 13 głosów, (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXI/369/2010 w sprawie wyłączenia z Zespołu Szkół  

Nr 4 w Dęblinie Miejskiego Przedszkola Nr 4 w Dęblinie. Uchwała stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. pkt 6e. 
Uchwała w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności  
za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz szczegółowych warunków 
częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania,  
z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi. 
 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej - Barbara Bochyńska poinformowała, że zgodnie  

ustawą o pomocy społecznej Rada określa, w drodze uchwały szczegółowe warunki przyznawania 

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowe 

warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia z opłat, jak również tryb ich pobierania. 

Konieczne jest również określenie kosztu godziny usług. Projekt uchwały stanowi załącznik. 

 

Wszystkie Komisje Rady Miasta pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 12 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów, (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXI/370/2010 w sprawie określenia szczegółowych warunków 

przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 

pobierania, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 

psychicznymi. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. pkt 6f. 
Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie 
zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 
 

Burmistrz - poinformował, że wpłynął wniosek w sprawie zawarcia kolejnej umowy dzierżawy 

części działki nr 491 o powierzchni całkowitej 4.686 m
2
 położonej ul. Rynek stanowiącej własność 

Miasta. Wnioskodawczyni wystąpiła do Burmistrza Miasta z prośbą o wydzierżawienie na okres  

1 roku części działki, odpowiadającej powierzchni 1,92 m
2
, z przeznaczeniem na umieszczenie 

reklamy. Projekt uchwały (stanowi załącznik) wynika ze zmiany przepisów ustawy o samorządzie 

gminnym - do tej pory wszystkie sprawy dotyczące zawierania umów dzierżawy, czy najmu do lat 

3 należały do kompetencji Burmistrza. Opłata dzierżawna za powierzchnię gruntu odpowiadającą  
1 m

2
 powierzchni reklamy poza pasem drogowym wynosi 34 zł miesięcznie. 

 

Wszystkie Komisje Rady Miasta pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

W dyskusji głos zabierali: 

− radny Tadeusz Oryl - który zauważył, że dzierżawa przynosi bardzo małe zyski dla Miasta, 

więc czemu w ogóle z niej nie zrezygnować;  
− radny K. Karbowski - powiedział, że Miasto powinno wspierać lokalną gospodarkę,  

a reklama jest dźwignia handlu i usług; uważa, że dzierżawa jest ustalona na krótki czas i nie 

będzie kolidowała z rewitalizacją centrum Miasta, ani z architekturą. 
 
Burmistrz - poinformował, że zasady naliczania opłat nie uległy zmianie, wysokość opłat reguluje 

uchwała Rady Miasta z dnia 21.02.2006 r. Rada w obecnie przyjmowanej uchwale może tylko 

wyrazić lub nie wyrazić zgody na wydzierżawienie gruntu przedsiębiorcy pod reklamę. Nie ma 

możliwości innej formy udostępnienia miejsca na reklamę na terenie miasta, poza pasami 

drogowymi niż dzierżawa. Zauważył również, że tego typu uchwał będzie więcej, jeśli Rada nie 

podejmie ogólnej uchwały o zasadach wydzierżawiania gruntu. 

  

Następnie przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 12 głosów, przy  

1 „wstrzymującym się”. 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXI/371/2010 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. Uchwała stanowi załącznik  

do protokołu. 

 

 

 

Ad. pkt 6g. 
Uchwała w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze bezprzetargowej przy ul. PCK  
w Dęblinie. 
 
Burmistrz - poinformował, że projekt uchwały (stanowi załącznik) dotyczy wyrażenia zgody na 

sprzedaż w drodze bezprzetargowej działki nr 775/5 o powierzchni 0,0288 ha stanowiącej własność 
Miasta Dęblin, na rzecz użytkownika wieczystego „PUMAR-1” Spółka Jawna z siedzibą  
w Rykach. Sprzedaż dotyczy tylko gruntu, budynek jest własnością tej firmy.  
 

Wszystkie Komisje Rady Miasta pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów, (jednogłośnie). 
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Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXI/372/2010 w sprawie sprzedaży nieruchomości w drodze 

bezprzetargowej przy ul. PCK w Dęblinie. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt 6h. 
Uchwała w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia „Programu 
współpracy Miasta Dęblin z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2010”. 
 

Burmistrz - poinformował, że program uchwalony w dniu 26.01.2010 r. określał roczne 

zamierzenia naszego samorządu, które w ocenie organu nadzoru Lubelskiego Urzędu 

Wojewódzkiego nie znalazły uzasadnienia w powszechnie obowiązujących przepisach prawa, 

dotyczy to części obejmującej:  

1. Formy współpracy nie finansowe:  

� udostępnienie na korzystnych warunkach nieruchomości, lokali, które stanowią własność 
Miasta Dęblin na potrzeby prowadzenia przez organizacje pozarządowe działalności 

związanej z realizacją zadań pożytku publicznego, 

� udostępnianie sali konferencyjnej lub innych pomieszczeń Urzędu Miasta Dęblin  

na potrzeby organizowanych lub współorganizowanych spotkań i innych form działalności 

o charakterze niekomercyjnym, prowadzonych przez organizacje. 

2. Zlecenie realizacji zadań publicznych:  

� Dotacje, o których mowa w pkt. 1 zgodnie z ustawą o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie, nie mogą być udzielone na: 

a) dotowanie przedsięwzięć, które są dofinansowywane z budżetu miasta lub jego 

funduszy celowych na podstawie przepisów szczególnych, 

b) pokrycie deficytu zrealizowanych wcześniej przedsięwzięć oraz refundację kosztów, 

c) budowę, zakup budynków lub lokali, zakup gruntów, 

d) działalność gospodarczą podmiotów prowadzących działalność pożytku publicznego, 

e) udzielanie pomocy finansowej osobom fizycznym lub prawnym, 

f) działalność polityczną i religijną. 
� Organizacja, w okresie otrzymywania dotacji, jest zobowiązana do zamieszczania  

w swoich materiałach informacyjnych zapisu o finansowaniu lub dofinansowaniu zadania 

przez Miasto Dęblin. 

� Burmistrz Miasta Dęblin na podstawie własnego rozeznania potrzeb lub na wniosek 

podmiotów prowadzących działalność pożytku publicznego może określić w ciągu roku 

kolejne zadania i ogłaszać otwarte konkursy na ich realizację.  
Lubelski Urząd Wojewódzki stwierdził, że organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego 

nie ma upoważnienia do wprowadzania dodatkowych warunków związanych z realizacją zadań 
publicznych przez organizacje pozarządowe. Określenie sfery zadań publicznych nastąpiło bez 

podstawy prawnej i z przekroczeniem ustawowo przyznanych Radzie kompetencji.  

Burmistrz wyjaśnił, że program przyjmowany w styczniu był pod względem merytorycznym 

identyczny z programem na rok 2009, wtedy zastrzeżeń nie było. Projekt uchwały stanowi 

załącznik. 

 

Wszystkie Komisje Rady Miasta pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

 

Wobec braku dyskusji, przystąpiono do głosowania projektu uchwały.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” projektem uchwały było 13 głosów, (jednogłośnie). 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXI/373/2010 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

„Programu współpracy Miasta Dęblin z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2010”. Uchwała stanowi załącznik  

do protokołu. 
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Ad. pkt 7. 
Wolne wnioski. 
 

Radny K. Karbowski - wnioskował o rozważenie powołania Komisji ds. rodziny, która zajęłaby 

się kreowaniem wychowania dzieci i młodzieży w Dęblinie w oparciu o wszystkie instytucje 

występujące na terenie gminy. 

 

Ad. pkt 8.  
Odpowiedzi na zapytania, interpelacje i wnioski. 
 
Burmistrz Miasta - Stanisław Włodarczyk - udzielił odpowiedzi na zapytania i wnioski: 

� dla radnego Witolda Kleczkowskiego: 

- wyrównanie kolein na os. Masów - równiarka pracuje na terenie Dęblina, prawdopodobnie 

pod koniec marca będzie na os. Masów; 

- sprawa tymczasowego składowania nadwyżki ziemi na ul. Balonnej - ziemię musieliśmy 

gdzieś ulokować, przeznaczymy ją na wyrównanie terenu; być może przyda się  
do wykonania miejsc parkingowych. Teren ten w planach zagospodarowania 

przestrzennego jest określony jako teren zieleni publicznej, ale Miasto nie podejmie na 

razie budowy parku. Teren będzie sukcesywnie uprzątany; 

- chodnik na ul. Krasickiego - będzie kolejna pisemna interwencja do Zarządu Dróg 

Powiatowych. 

� dla radnego K. Karbowskiego: 

- rewitalizacja parku pałacowego według projektu pana Kseniaka - rewitalizacja (jeśli 
będzie) nastąpi według potrzeb zarządcy i właściciela, czyli Wyższej Szkoły Oficerskiej Sił 

Powietrznych; Miasto nie będzie wkraczać w jej kompetencje. Na pewno nastąpi to  

w uzgodnieniu z Lubelskim Konserwatorem Zabytków; 

- określenie wykonania remontów cząstkowych - Miasto stara się wykonywać wszelkie prace 

(remonty i porządki) na bieżąco. Musi być zrobiony obmiar (możliwy po ustąpieniu zimy), 

obowiązują również pewne procedury przetargowe. Natomiast w miarę możliwości została 

zakupiona masa asfaltowa na zimno, więc przy sprzyjającej pogodzie największe dziury 

zostaną szybko załatane; 

- sprzątanie dzikich wysypisk - działania zostały rozpoczęte, z tym że Miasto będzie sprzątać 
swoje tereny, a w pozostałych przypadkach zwróci się do odpowiednich zarządców dróg 

lub nieruchomości; 

- sprzątanie wałów Wiślanych - Miasto nie jest ich zarządcą ani właścielem;  

- określanie czasu realizacji wniosków - wnioski dotyczące prac remontowych i sprzątania 

dróg oraz likwidacji dzikich wysypisk zostaną wykonane do końca wiosny; 

- nadanie Honorowego Obywatelstwa - wniosek należy skierować do Rady Miasta, według 

określonej procedury; 

- otwarcie warsztatów edukacji regionalnej w Miejskim Domu Kultury - jeśli Burmistrz 

otrzyma zaproszenie od organizatora, to chętnie weźmie udział w otwarciu takich 

warsztatów. 

� dla radnego T. Oryla: 

- częstsze opróżnianie pojemników lub dodatkowy pojemnik na śmieci - sprawa zostanie 

zgłoszona do MZGK, prawdopodobnie większa ilość śmieci jest spowodowana porządkami 

przedświątecznymi. 

� dla radnego H. Wiejaka: 

- wyjazd delegacji do Ministerstwa Obrony Narodowej w sprawie Jednostki Wojskowej  

w Stawach - postaramy się taki wyjazd lub spotkanie zorganizować; 
- usunięcie karp na ul. Lipowej - sprawa zostanie wyjaśniona w Zarządzie Dróg 

Powiatowych.  

� dla radnego H. Brożyny: 
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- uzupełnienie znaków drogowych na os. Lotnisko - został już wykonany przegląd znaków 

po zimie, zostaną one uzupełnione; 

- postawienie znaku zakazu ruchu rowerów na ul. Spacerowej - Miasto występowało z tym 

wnioskiem do Zarządu Dróg Powiatowych, jednak nie został on zrealizowany; wniosek 

zostanie ponowiony; 

- zmiana lokalizacji boiska na os. Lotnisko - zmiana jest niecelowa, ponieważ została już 
wykonana dokumentacja; jest  zobowiązanie, że do wakacji boisko zostanie wykonane. 

� dla Radnego Stanisława Kopacza: 

- sprzątanie chodników przy drodze krajowej Nr 48 - ekipa sprzątająca ma w swoim zakresie 

również sprzątanie chodników; stanowi o tym umowa między Generalną Dyrekcją Dróg 

Krajowych i Autostrad a firmą sprzątającą. 
� dla radnego K. Karbowskiego: 

- powołanie Komisji ds. rodziny - wniosek należy kierować do Rady Miasta. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta zadał pytanie, czy zostały udzielone wszystkie odpowiedzi  

na zapytania i wnioski - ponieważ nie było sprzeciwu, zamknął punkt. 

 
Ad. pkt 9. 
Zatwierdzenie protokołu LX sesji Rady Miasta. 
 
Ponieważ nie wpłynęły do protokołu uwagi ani wnioski, przystąpiono do zatwierdzenia protokółu  

z LX sesji.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. „Za” przyjęciem protokołów było 13 radnych, 

(jednogłośnie). Rada Miasta przyjęła protokół z LX sesji Rady Miasta. 

 

Ad. pkt 10. 
Zamknięcie sesji. 
 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Wiceprzewodniczący RM - Henryk Wiejak 

zamknął LXI sesję. 
 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: 

 

Agnieszka Ostrach 


